
   
 

   
 

Zápis 

z 6. zasedání akademického senátu FTOP ze dne 04.10.2021 

Přítomni: doc. Ing. Michael Pohořelý, Ph.D., Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D., Ing. Jiří Kroužek, Ph.D., 

Ing. Veronika Váchová, Ing. Jaromír Valtr, Bc. Robert Kvaček, Bc. Blanka Pilátová 

Omluveni: Ing. Eliška Purkarová, Ph.D., Ing. Zdeněk Varga 

Hosti: Ing. Jaroslav Aubrecht 

Schválený program (7/0/0) 

1. Projednání studijního programu – Omezování klimatických změn 
2. Informace z K3S 
3. Projednání debaty z 24.9.2021 a záměru vytvoření nového ústavu na FTOP 
4. Různé 

1. Projednání studijního programu – Omezování klimatických změn 
Akademický senát shledal několik nesrovnalostí v navrhovaném studijním programu. Mimo jiné se 

jednalo o návaznosti předmětů a jejich náročnost vzhledem k ročníku studia, případně šlo 

i o nedodržení prerekvizit. Proto budou připomínky sepsány a zaslány doc. Ing. Karlu Ciahotnému, CSc., 

který bude zároveň pozván na 8. zasedání AS FTOP. 

Akademický senát FTOP doporučuje, aby se vedení fakulty zaobíralo koncepcí tvorby studijních 

programů. Dále doporučuje, aby studijní programy byly tvořeny tak, aby určitý předmět neměli 

studenti s diametrálně odlišným zaměřením, a tedy různými vstupními znalostmi, což vytváří 

komplikace při výuce. 

2. Informace z K3S 
Bc. Robert Kvaček přednesl novinky z K3S. Velmi dobře začala fungovat organizace studentských 

tutorů. V režii K3S v poslední době proběhla přednáška pro 1. ročník studentů doktorských programů 

a seznamovací poimatrikulační akce v kampusu. Na konci října proběhne výjezdní zasedání K3S. 

Dále byla řešena Cena Julie Hamáčkové, konkrétně kategorie c) Soutěž studentských prací 

vypracovaných studentkami a studenty bakalářských, magisterských a doktorských studijních 

programů, kteří do svého výzkumu začleňují analýzu dle genderu a/nebo pohlaví. 

Ing. Vojtěch Kouba, Ph.D. a Bc. Robert Kvaček nastínili, že snaha pozitivně motivovat studenty/ky ke 

ohlednění genderové problematiky ve výzkumu je jistě chvályhodná, nicméně konkrétně na naší 

chemicko-technologické škole je relevantních oborů málo. Akademický senát FTOP proto doporučuje, 

aby bylo možné oceňovat studenty/ky za aktivitu ve společenském prostoru nad rámec jejich studijních 

povinností spíše než na základě jejich závěrečných prací, a navrhuje text ocenění změnit na: 

kategorie c) veřejné ocenění mimořádného přínosu studentů a studentek VŠCHT Praha (Bc., Ing., Ph.D.) 

na poli podpory a prosazování rovných příležitostí ve studiu a výzkumu na VŠCHT Praha.  

3. Projednání debaty z 24.9.2021 a záměru vytvoření nového ústavu na FTOP 
Akademický senát FTOP shrnul zmíněnou veřejnou debatu s prof. Ing. Vladimírem Kočím, Ph.D., MBA. 

AS FTOP souhlasí s návrhem na název Ústav produktové ekologie a udržitelnosti. AS FTOP nadále 

nepovažuje za dostatečně vysvětlené některé záležitosti ohledně vzniku nového ústavu. Proto členové 

AS FTOP vypracují seznam přesných otázek, které budou zaslány prof. Ing. Vladimírovi Kočímu, Ph.D., 

MBA s žádostí o jejich zodpovězení. To bude moci proběhnout na 8. zasedání AS FTOP, kam bude pan 

děkan pozván.  



   
 

   
 

Zároveň AS FTOP žádá doc. Ing. Vladimíra Sýkoru, CSc. a doc. Ing. Tomáše Hlinčíka, Ph.D. o vyhotovení 

analýzy rozpočtu fakulty s novým ústavem na základě rozpočtu pro rok 2021. 

Akademický senát FTOP má zájem vydat rozhodnutí ve prospěch fakulty. Senát prozatím navrhuje 

odložit navrhovaný termín vzniku nového ústavu z 1.1.2022 na pozdější dobu. 

4. Různé 
Ing. Veronika Váchová byla požádána, aby zastoupila Ing. Zdeňka Vargu na promocích 12.10.2021.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsal          Za správnost 

Ing. Jaromír Valtr        Ing. Veronika Váchová 


